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SIDE 2 AF 13 Dagsorden: 

1. Dagsorden for mødet ca. kl. 13:00 

 

2. Besøg af prorektor for uddannelse (bilag) ca. 13:05 

Gæster: Kristian Lauta og Søren Vernegren Kirk  

3. Hvad tager vi med videre fra prodekanens besøg ca. kl. 14.05 

4. Bemærkninger til referat fra studienævnsmøde den 25. september 2024 

(bilag) ca. kl. 14.15 

5. Indstilling af studieledere (bilag) ca. kl. 14.20 

 

6. Valg til studienævnet ca. kl. 14.25 

 

7. Indstilling af nye medlemmer til aftagerpanelet (bilag) ca. kl. 14.30 

 

8. Nedsættelse af optagelsesudvalgt på veterinærmedicin (bilag) ca. kl. 

14.35 

 

9. Nedsættelse af optagelsesudvalgt på Animal Science (bilag) ca. kl. 14.40 

 

10. Godkendelse af kategorisering af kursusevalueringer foråret 2024 på 

bachelor og kandidatuddannelsen Veterinærmedicin (bilag er placeret i 

den fortrolige Absalon gruppe FORTROLIGT) ca. kl. 14.45 

 

11. Status på valgfagsprocessen på de nye veterinære uddannelser (bilag) ca. 

kl. 15.10 

 

12. Proces for at der kommer ”Bæredygtighed” i kurserne på de nye 

veterinære uddannelser ca. kl. 15.25 

 

13. Drøftelse af ansøgning om dispensation til ekstraordinært at benytte uge 

46 i 2025/2026 (bilag) ca. kl. 15:30 

 

14. Fortroligt punkt ca. kl. 15:35 

V /Carsten Sestoft  

A. Behandling af dispensationsansøgninger (FORTROLIGT 

Bilag) 

Bemærk at det alene er de sager der ikke kan afgøres i 

dispensationsudvalget der behandles på studienævnsmødet. 

B. Bemærkninger til de beslutninger dispensationsudvalget 

har truffet 

 

 

 



 

 

SIDE 3 AF 13 15. Meddelelser fra studieledere, uddannelsesråd mv. ca. kl. 15:40 

Studieleder Animal Science: 

Studieleder Veterinærmedicin: 

Aarhus Universitet nyt: 

 

16. Punkter til næste møde ca. kl. 15:50 

-  Behandling af ændringer til kursusbeskrivelser til studieåret 

2025/2026 

 - Godkendelse af kategorisering af kursusevalueringer foråret 

2024 på kandidatuddannelsen Animal Science (november eller 

december) 

 

17. Meddelelser ca. kl. 15:55 

A. Studieleder og studienævnsforperson har godkendt 

rettelser til sommerskolekurset One Health International 

Summer Course 2024/2025. Kurset der er vedlagt, er rettet 

i 2025/2026 versionen men rettelserne vil blive overført til 

2024/2025 (bilag) 

 

18. Evt. ca. kl. 15:58 

Referat: 

 

1) Dagsorden for mødet 

 Der var ingen tilføjelser. 

 

2) Besøg af prorektor for uddannelse 

Prorektor Kristian Lauta og fuldmægtig Søren Vernegren Kirk 

deltog i mødet. 

 

Oplægget tog udgangspunkt i de uddannelsesstrategiske 

pejlemærker. Nedenfor er listet nedslag i oplægget og drøftelserne: 

- Man skal planlægge uddannelser, så man sikrer at kandidaterne 

har de rigtige kompetencer når de afslutter uddannelserne.  

- Man skal være klar på hvad man vil med uddannelserne. Det er 

meget vigtigt i det politiske landskab der er for tiden.  

- Uddannelse og forskning hænger sammen.  

- Rekrutteringsmæssigt er det vigtigt at man får de rigtige 

studerende ind på uddannelsen. Men der skal også gøres en 

indsats når de studerende kommer på uddannelsen – de skal 

føle sig velkomne. 



 

 

SIDE 4 AF 13 - Det er besværligt med uddannelser der udbydes mellem flere 

fakulteter med forskellige strukturer. 

- Hvis de studerende har gode læringsfællesskaber, vil det også 

give øget trivsel. 

-  Der skal være livs lang læring. De studerende er ikke færdig 

med læring selvom de er blevet kandidater. Der skal arbejdes 

på udbud af kurser i de kommende år.  

- Pejlemærkerne kan benyttes for arbejdet med nye 

studieordninger og de skal være nemme at arbejde med. 

- Det er studienævnet der har den faglige viden til at lave en god 

studieordning. 

 

Studienævnet havde også udarbejdet et oplæg for at præsentere de 

emner de syntes fyldte mest i arbejdet: 

 Veterinæruddannelsen: 

- Studienævnet tror på at det virker at arbejde med trivsel 

(studiestart, inklusion i studiefællesskabet, herunder 

engagement i foreningslivet) 

- Der arbejdes med et sundt undervisningsmiljø. 

- Der arbejdes med at understøtte de funktionsnedsatte 

studerende. I den forbindelse blev det drøftet at der ikke er 

mange støttemuligheder for de undervisere der står med de 

funktions nedsatte studerende. Prodekanen mente at det er 

vigtigt at de studerende opfylder de krav der er for kurserne – 

det er vigtigt med en faglig drøftelse i forhold til at opfylde de 

krav der er til kurserne.  

- Der er ikke plads i eksamenshuset og det er en udfordring i 

relation til studerende der skal have særlig placering. 

Prodekanen sagde at der skal ske en vurdering af hvad der skal 

ske med eksamenshuset.  

- Der arbejdes med dyremodeller, men den generelle 

teknologiske udvikling er langsommere end den er på medicin. 

Men det er helt sikkert noget der skal arbejdes med i fremtiden. 

- Prodekanen sagde at man skulle arbejde med at vi ikke laver for 

smalle rammer for uddannelserne, da de giver udfordringer for 

mange studerende. Det skal der arbejdes med og rammerne skal 

udfordres. 

 

 Animal Science: 

- Der er brug for studerende med de kompetencer, som Animal 

Science uddannelsen giver. Studienævnet er bekymret for om 

der kommer nok kandidater ud i samfundet når uddannelsen 

flytter til Aahus Universitet. 



 

 

SIDE 5 AF 13  

 

3) Hvad tager vi med videre fra prodekanens besøg 

Studienævnet tager følgende med fra prodekanens besøg: 

- Vi er foran indenfor mange måder i relation til de 

uddannelsespolitiske pejlemærker. 

- Der er mulighed for at komme med input til at forbedre 

evalueringsprocessen. 

- Prodekanen har tilbudt at tale med Aarhus Universitet, hvis 

studienævnet oplever udfordringer i samarbejdet. 

- Prodekanen vil tale med SCIENCE i relation til at det 

husdyrvidenskabelige miljø på SUND ønsker at bidrage med fx 

valgfagskurser på Naturressource uddannelsen. Det vurderes 

som vigtigt særligt i forbindelse med bæredygtigheds agenda.  

SCIENCE har ikke ønsket at indgå i samarbejde i første 

omgang.   

- Prodekanen ville tage bemærkning om manglende hjælp til 

underviserne i relation til arbejde med de funktionsnedsatte 

studerende med tilbage. 

- Der er interesse i at få ”alternative studieplaner” for 

funktionsnedsatte. 

- Der skal arbejdes på et langtidsperspektiv vedr. efter 

videreuddannelse. 

- Hvis der bliver udfordringer vedr. den administrative støtte i 

forbindelse med administrations reformen, kan prodekanen 

kontaktes – det skal dog være med konstruktive forslag til 

hvordan man kunne løse problemerne. 

 

 

4) Bemærkninger til referat fra ordinært møde den 25. september 

2024 

 Der var ingen bemærkninger. 

 

 

5) Indstilling af studieledere 

Indstilling af Charlotte Bjørnvad som studieleder for bachelor og  

kandidatuddannelsen for Veterinærmedicin: 

IKV og IVH’ indstilling: 

Charlotte Bjørnvad har gjort et fantastisk stort og godt arbejde som  

studieleder i de seneste tre år. Hun har stået i spidsen for vores  

succesfulde EAEVE re-akkreditering, har medvirket til et godt  

samarbejde med Aarhus Universitet og Fødevarestyrelsen om den  

nye Dyrlægelov og den nye dyrlægeuddannelse, og ikke mindst  



 

 

SIDE 6 AF 13 fået landet en ny studieordning. Vi anbefaler derfor varmt, at  

hun fortsætter som studieleder i den næste periode. 

 

Studienævnet støttede indstillingen. 

 

Indstilling af Anni Øyan Pedersen som studieleder for  

kandidatuddannelsen Animal Science: 

IVH:  

Instituttet ser meget gerne at Anni Øyan Pedersen fortsætter som  

studieleder i endnu en periode. 

 

Studienævnet støttede indstillingen. 

 

6) Valg til studienævnet 

VIP: 

Der er ved at være styr på listerne til valget på VIP-siden. 

 

Veterinærstuderende: 

Der kommer en udskiftning – Karoline Koch bliver suppleant og 

der kommer en ny studerende i studienævnet. 

 

Animal Science studerende: 

Man håbede at der var noget i gang, man da der desværre ikke var 

nogen Animal Science studerende til stede var der ikke nogen 

konkrete informationer. 

 

7)  Indstilling af nye medlemmer til aftagerpanelet 

 Studienævnet havde fået følgende forslag til indstilling: 

 DDD - Forperson for Faggruppe Hest: Ginnie Holmes Hørning 

 DDD - Forperson for Faggruppe Kvæg og andre Produktionsdyr: 

Helle Slot 

 DDD - Forperson for Faggruppe Familiedyr: Christine Fossing 

 

 Studienævnet støttede indstillingerne, men man ville afvente DDD 

generalforsamling hvor der vil blive udpeget forpersoner til 

faggrupperne. Studienævnet vil indstille de forpersoner der 

kommer til hest, kvæg og familiedyr: 

 DDD - Forperson for Faggruppe Hest: Steen Bo Larsen 

 DDD - Forperson for Faggruppe Kvæg og andre Produktionsdyr: 

Anne Juul 

 DDD - Forperson for Faggruppe Familiedyr: Christine Fossing 

 

 

 



 

 

SIDE 7 AF 13  

 

8) Nedsættelse af optagelsesudvalg på veterinærmedicin 

 Studienævnet besluttede at optagelsesudvalget har følgende 

sammensætning: 

Studieleder Charlotte Bjørnvad  

Medlem (studerende/næstforperson) (valgt fra 2024 - 2025): Victor 

Thomsen 

Medlem (2 professorer / lektorer) Julie Fjeldborg, Søren Saxmose 

Nielsen  

 Medlem (studerende) (Valgt fra 2024 – 2025): Caroline Pedersen 

 

9) Nedsættelse af optagelsesudvalg på Animal Science 

 Studienævnet besluttede at optagelsesudvalget har følgende 

sammensætning: 

Studieleder Anni Øyan Pedersen  

Lektor Anja Varmløse Strathe 

Studerende indstilles evt. senere alt efter resultat af valget. 

 

10) Godkendelse af kategorisering af kursusevalueringer foråret 

2024 på bachelor og kandidatuddannelsen Veterinærmedicin 

 Studienævnet havde ingen bemærkninger til de kurser der var 

kategoriseret som B. 

 

 SVEB13006U Mikrobiel fødevaresikkerhed: 

 Kurset er blevet kategoriseret som B, men instituttet har overvejet 

at kategorisere kurset som C, hvis kursusansvarlig ønsker det. 

Kursusansvarlige mener ikke der skal være en C kategorisering, da 

vedkommende mente, at der kan arbejdes med de udfordringer der 

er på kurset.  

  

 Studienævnets drøftelse af kursers udfordringer: 

- De studerende føler ikke at der får så stort udbytte af kurset. 

- De studerende syntes at der er mange gentagelse af øvelser fra 

Infektionsmikrobiologi. 

- De metoder, der undervises i til karakterisering af bakterier, er 

gammeldags. Nu bruger man andre metoder. 

- Der skal ses på ressourceforbrug inden for faget i relation til 

den nye studieordning. 

- De studerende får fjernet lysten til at arbejde indenfor området 

efter deltagelse i kurst. Det ser studieleder som bekymrende. 

- Der var usikkerhed om de studerende bliver forberedt på 

arbejdet med fødevaresikkerhed i ”virkeligheden”. 



 

 

SIDE 8 AF 13 - De rapporter, de studerende skriver får de ikke nogen respons 

på. Det er meget demotiverende. 

- Afleveringerne ligger samtidig med aflevering i Farma. Det bør 

kunne koordineres bedre. 

 

Det blev besluttet at Camilla Sichlau Bruun og Rikke Houman 

Larsen tager et møde med den kursusansvarlige. 

 

SVEBBSCH1E Veterinært bachelorprojekt: 

Der var bemærkning i evalueringerne, hvor de studerende skriver at 

vejlederne giver forskellige informationer vedr. sidetal. Fx nogen 

12 og andre 35 sider. Nogle mener ikke der er god sammenhæng 

mellem de indledende seminarer og selve bsc forløbet.  

 

Studienævnets bemærkninger: 

- Måske skal der arbejdes på et ens format, så de studerende ved 

hvad de har af rammer. 

- Formatet (artikelformat) er ret ambitiøst og måske skal det 

ændres. Man kunne give mulighed for 3 forskellige rammer. 

- Der var ikke enighed om der skal ændres på rammerne nogen 

syntes ikke at man skulle begrænse de studerende andre at det 

er godt med en ramme. 

 

SVEK13006U Praktisk besætningsrådgivning og kødkontrol: 

Studienævnets bemærkninger til kurset: 

- De studerende der havde gennemført kurset, mente at de 

undervisere (ikke KU undervisere) der var på kødkontroldelen 

er inkompetente. 

- Dyrevelfærd er et vigtigt emne, men nogle af underviseren på 

(ikke KU undervisere) der var på kødkontroldelen mente ikke 

at det var noget man kunne gøre noget ved. 

- Studienævnt var i tvivl om kursusansvarlige er opmærksom på 

niveauet på den kødkontrolundervisningen, som eksterne 

undervisere leverer.  

 

Charlotte Bjørnvad informerede om at der er udarbejdet en rapport 

om undervisningen på kødkontroldelen som skal behandles på 

vetskole møde. Når rapporten er behandlet, kan den senes til 

studienævnet der så kan tage stilling til hvad der skal være at tiltag 

i relation til kurset og niveau af undervisning indenfor kødkontrol. 

Rapportens navn er: Rapport om muligheder for styrkelse af 

fagområderne dækket af differentieringskurserne SVEK13114U 



 

 

SIDE 9 AF 13 Besætningsrådgivning og Veterinær Folkesundhed, SVEK13111U 

Besætningssundhed og SVEK13112U One Health” 

Udarbejdet af en arbejdsgruppe bestående af undervisere og 

studerende. 

 

SVEK13008U Almen klinisk praksis store husdyr: 

Kursusansvarlig Nynne Capion var bekymret for kurset. Hvis der 

ikke er sket en forbedring  af evalueringsresultatet siden sidste 

evaluering vil kurset blive et C kursus. Kurset skal evalueres sidst i 

oktober. Kursusansvarlig vender tilbage. 

 

Charlotte Bjørnvad mente at udfordringen på kurser er at de 

studerende skal have undervisning og oparbejde kompetencer, 

hvilket nogle gange kollidere med det forhold at der er et hospital 

der skal tjene penge. Dvs. de studerende får ikke lov til så meget 

som de burde, da det går for langsomt.  

 

Generelt mener studieleder at de kursusansvarlige skal deltage på 

undervisningsudvalgsmøderne på IVH som på IKV når 

kursusevalueringerne behandles. 

  

11)  Status på valgfagsprocessen på de nye veterinære uddannelser 

 Charlotte Bjørnvad havde udarbejdet forslag til skabeloner til at 

indkalde forslag til valgfag på 2,5 ECTS og 7,5 ECTS.  

  

Studienævnet syntes det var gode skabeloner. 

På bacheloruddannelsen Processen: 

- Først høres institutterne i forhold til hviske kurser de vil 

udbyde. 

- Dernæst høres de studerende om de foreslåede emner og de kan 

selv give input. 

- Til sidst vil studienævnet og Vetskolen tage stilling til den 

faglige ramme og økonomien for de kurser der forventes 

udbudt. 

 

Valgfagene på bacheloruddannelsen skal udbydes inden  

bachelorprojektet.  

På kandidatuddannelsen kan valgfagene tages af de studerende på  

de sidste år af uddannelsen i forår og efterår. 

 

Charlotte Bjørnvad skriver ud til institutterne - fristen for at 

aflevere forslag til kursusbeskrivelser er 17. januar 2025. 

 



 

 

SIDE 10 AF 13 12) Proces for at der kommer ”Bæredygtighed” i kurserne på de 

nye veterinære uddannelser   

Studienævnets refleksioner over bæredygtighed i kurserne: 

- Studienævnet drøftede hvilket niveau bæredygtighed skal indgå 

i de nye kursusbeskrivelser. Der var usikkerhed over hvilket 

format beskrivelsen af bæredygtighed skal have. 

- Der er tidligere blevet udarbejdet en liste over kurser der 

indeholder bæredygtighed.  

- Der blev spurgt om der er nogen kurser hvor der er 

”bæredygtigheden”, er forskningsbaseret? Det var der ikke 

nogen egentligt svar på til mødet. 

- I de kliniske kurser er der fokus på de ressourcer der benyttes. 

- Ernæringskurset har noget vedr. bæredygtighed. 

 

Charlotte Bjørnvad mente at man skulle arbejde med emnet i 

foråret 2025. 

 

 

13)  Drøftelse af ansøgning om dispensation til ekstraordinært at 

benytte uge 46 i 2025/2026  

 Ansøgning fra undervisningsudvalg på IKV: 

Undervisningsudvalget vil gerne på vegne af kandidatens relevante 

rotationskurser anmode om tilladelse til ekstraordinær brug af uge 

46 2025 til undervisning. Årsagen er at uge 1 i 2026 kun består af 

1 undervisningsdag, og det er derfor ikke muligt at opretholde 

samme grad af undervisning i rotationerne, således at de 

studerende kan evalueres på samme niveau som de plejer i denne 

rotationsuge. Især de kliniske kurser, med rotation i 

hospitalsservices vil være udfordret, da der ikke er nogle dage der 

kan rykkes på uden at der skal aflyses andre undervisningsmoduler. 

I uge 1 2025 er der to undervisningsdage, og dette har kun lige 

kunnet lade sig gøre at få til at fungere. Med kun 1 

undervisningsdag mener vi ikke længere det er et minimums niveau 

der kan gives, og for nogle kurser vil dette betyde at de studerende 

må fordeles på færre hold, hvilket vil gå ud over hvor mange 

studerende der er plads til i blok 2, og også være en stor ekstra 

logistisk – og håndholdt arbejdsbyrde der lægges på 

kursusansvarlige og AUS.  

Vi mener derfor den bedste løsning vil være at vi ekstraordinært 

kan bruge uge 46, og starte blokken uden en mellemuge, da der 

også er både efterårsferie og en lang juleferie i samme blok.  



 

 

SIDE 11 AF 13 På forhånd tak for at vurdere problemet i tide til at vi vil kunne 

melde ud i god tid hvis de studerende skal regne med at blokkens 

undervisning starter i uge 46. 

Mvh. Undervisningsudvalgsformand Tina Møller Sørensen 

 

Studienævnet støttede ansøgningen om at starte 2025/2026  

undervisningen for blok 2 tidligere (i uge 46 der er mellemuge) for 

at kunne gennemføre undervisningen, når uge i 1 i 2026 kun består 

af en undervisningsdag. 

 

Rotationskurserne i blok 2: 

IKV: 

SVEK13008U Almen klinisk praksis, store husdyr 

SVEK13023U Almen klinisk praksis - familiedyr 

SVEK13002U Akutmedicin, obstetrik, intensiv terapi og klinisk 

anæstesiologi 

SVEK13043U Veterinary Imaging 

SVEK13044U Veterinary Paraclinics 

 

Alt efter hvilken undervisning der er på kurset i uge 1 kan det også 

være relevant for IVH at få dispensation til at få dispensation. 

 

IVH: 

SVEK13006E Praktisk besætningsrådgivning og kødkontrol  

 

Team 3 skal kontaktes og det skal sikres at de studerende skal have 

besked, så de er orienteret. 

  

14)  Fortroligt punkt 

 Ad. A.  Behandling af dispensationsansøgninger 

 Der var en sag. 

 

 Ad. B. Bemærkninger til de beslutninger dispensationsudvalget 

havde truffet 

 Der var ingen bemærkninger. 

 

15)  Meddelelser fra studieledere, uddannelsesråd mv. 

 Animal Science: 

 Studieleder var forhindret i at deltage i mødet, derfor var der ingen 

meddelelser. 

 

 

 

 



 

 

SIDE 12 AF 13  Veterinærmedicin: 

Møde i region 6 EAEVE: 

Charlotte Bjørnvad er formand for regionen. Studieleder og 

forperson for studienævnet deltager i regionsmøde. Emnerne er AI 

og bæredygtighed. 

EAEVE vil indføre regler så det kun er to der kan deltage i 

generalforsamlingen fra hver organisation, da man derved reducere 

udgifterne. 

Det skal drøftes hvilke rammer der er for de personer der er 

udpeget fra KU/vetskolen til at deltage i EAEVE besøg. Det er 

vigtigt at personerne har viden om EAEVE-systemet og have en 

berøringsflade i forhold til den uddannelse der er pt. Det er også 

vigtigt at der er fokus på at indrullere nye. 

 Aarhus Universitets nyt: 

Der har være holdt møde om forsikringssituationen. Der bliver en 

gruppeforsikring for de studerende der skal ud i klinikkerne. Det er 

klinikkerne der betaler. 

Det er usikkert om der skal laves en tilsvarende ordning for de 

studerende fra KU. Det er ikke helt afklaret hvem der skal betale 

universitetet eller praksis. 

 

 

16)  Punkter til næste møde 

- Behandling af ændringer til kursusbeskrivelser for 

Veterinærmedicin og Animal Science til studieåret 2025/2026. 

- Ramme for bachelorprojektet 

- Godkendelse af kategorisering af kursusevalueringer foråret 2024 

på kandidatuddannelsen Animal Science (november eller 

december) 

- Evaluering af studiestart 

- Evaluering af Veterinær farmakologi og toksikologi 

-Orientering om endnu nyere regler for førsteårsprøven (15 valgfrie 

ECTS skal bestås inden udgangen af første studieår.) 

 

 

17)  Meddelelser  

 Ad. A. Studieleder og studienævnsforperson har godkendt rettelser 

til sommerskolekurset One Health International Summer Course 

2024/2025. Kurset der er vedlagt, er rettet i 2025/2026 versionen 

men rettelserne vil blive overført til 2024/2025 

 



 

 

SIDE 13 AF 13 18)  EVT.   

 Ingen punkter. 

 

Mødet sluttede ca. 16.00 

 


	Dagsorden:
	1. Dagsorden for mødet ca. kl. 13:00

